
  

Rozloučení                     
 

  

Vážení partneři, Vážení přátelé,  

 

Rozhodli jsme se přestat poskytovat službu obchodování s povolenkami a chceme tímto poděkovat zejména těm, kteří se spoléhali 

na naše rady (ponejvíce prodat přebytky :-)) až do nedávné doby. Nejprve však: Pokud potřebujete ještě pomoci s povolenkami, 

máme pro Vás řešení, které je, spolehlivé a efektivní a o kterém Vám rádi povíme (níže tel.). Také se s Vámi chci podělit o několik 

myšlenek, které mě napadají při pohledu zpět. Podnikat s povolenkami jsme začali v roce 2005 s cílem pomoci řešit problém 

klimatických změn a něco vydělat. První rok jsme dotáhli  novátorské OTC transakce, v 2006 jsme (a možná jako první v Evropě) 

předpověděli pád EUA ze 13 € na nulu s následné odepsání více než 100 miliard €. Během let jsme zobchodovali miliardy tun. Toto 

nás naučilo mnohé, však to nejdůležitější, zdá se, je toto: Obchodování emisí se téměř určitě nestane činností žádanou lidmi a 

zůstane otravou vynucenou regulátorem na základě (ne)porozumění problému klimatických změn. Je téměř nemožné, že by se z 

obchodování povolenek stalo cosi podobného globálním kapitálovým trhům s jejich dvojrolí financování pokroku a šíření bohatství. 

 

Kapitálové trhy a věda jsou obory, kde jsem před pětadvaceti lety začal, postupně paralelně vedl dva rodící se podniky  (emise a 

fond) a nyní se hodlám věnovat naplno investování. Jak toto píši, připravujeme spuštění polo automatického licencovaného správce 

majetku, jež využívá globální investiční strategie, která v roce 2016 dosáhla výnosu 20%. Věříme, že tato nabídka (na tvorbu 

bohatství, nikoliv obchodování) bude žádána. Pokud byste měli zájem o zasílání čtvrtletních reportů nebo se jen dozvěděli více o 

tomto produktu, odpovězte, prosím, na tuto zprávu “odebírat”/zavolejte nám. 

 

Pokud někteří z Vás chtějí se mnou pokračovat v ohlédnutí za povolenkami, zde jsou další aspekty, jež mne přesvědčily neztrácet 

čas s emisním trhem: 

 Jak v roce 2014, i dnes nevěříme EUA jako investici. Vysoká absolutní volatilita (odrážející její riziko), brání investovat, i 

kdyby byl cíl Evropské Komise přes 25 € dosažitelný  => málo investorů do EUA a trh zůstane nuceným. 

 Ne povolenky, ale technologie budou řešením klimatických změn. Vítr, slunce, baterie, elektrické vozy atd., za které vlády 

utrácejí trilióny dotací ženou ceny těchto řešení tak nízko, že lidé na technologie sami přejdou => potřeba obchodovat 

nízká. 

 Uhlí nepřežije jinak než pouze jako doplňkový zdroj energie => potřeba obchodovat nízká. 

 Neschopnost regulátorů a orgánů zabránit vzniku firem jako Virtuse Energy s.r.o. nebo Consus SA  => šance na férový trh 

nízká. 

 Anglie, Finsko Japonsko zavedly emisní daň  => potřeba obchodovat emise oslabí. 

 Pařížská smlouva neudělala pro trh s emisemi nic a USA hrozí i to málo, co je,  napadnout.  => šance na globální emisní 

trh malá. 

 

Jak tušíte, seznam by mohl jít dál. Jednu pozitivní věc však máme: Prodejte své přebytky :-). 

 

Se srdečným pozdravem, Jan Pravda 
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